
 PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: Torstai 3.10.2024 klo 11.00–13.25 

Paikka: Kävely S-marketilta hotellille, Hunger & Törst 

 
Läsnä: Andersson Christian  varapuheenjohtaja  klo 12.00–13.25 

Bäckström Nina  puheenjohtaja 
  Lehtilä Elina  jäsen 
  Lindman-Korpi Regina jäsen 
  Nordström Mats jäsen 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Grandell Hanna-Maria hyvinvointikoordinaattori klo 11.00–12.40 

Helin Robert  Mats Nordströmin ohjaaja 
Illman Stefan  kunnossapitoinsinööri  klo 11.00–12.10 
Rae Essi   Elina Lehtilän avustaja  klo 11.00–11.50 

   
Poissa:  Alstrand Ulla  jäsen 
  Stolzmann Marianna jäsen 
 
 
 § 28 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

 § 29 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
  
 § 30 Kaupungin hyvinvointiorganisaation esittely, hyvinvointipäällikkö Ann-Sofie Isaksson ja 

hyvinvointikoordinaattori Hanna-Maria Grandell 
 Hyvinvointipäällikkö Ann-Sofie Isakssonille oli tullut este eikä hän voinut olla läsnä. 

Hyvinvointikoordinaattori Hanna-Maria Grandell esitteli kaupungin uuden organisaation 
hyvinvointi- ja vapaa-aikapalvelujen osastoa. Osasto koostuu neljästä yksiköstä, jotka ovat 
hyvinvointipalvelut ja kolmas sektori, kulttuuri ja vapaa-aika, kirjasto ja kansalaisopisto. 
Neuvosto kuuluu uudessa organisaatiossa hyvinvointi- ja vapaa-aikapalvelujen alaisuuteen, ja 
uusi yhteyshenkilömme kaupungin ja Varhan suuntaan on hyvinvointikoordinaattori Hanna-
Maria Grandell. 
 

§ 31 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin pienen korjauksen jälkeen.  
 
§ 32 Vuoden esteettömyysteko -palkinnon saajan valitseminen 

Paraisten kaupungin vammaisneuvosto haluaa myöntää Vuoden 2024 
esteettömyysteko -palkinnon Paraisten kaupungin tekniikka ja kiinteistöt -yksikölle yksikön 



panostuksista Paraisten keskustan katuverkon esteettömyyden parantamiseksi. Yksikkö on 
kuunnellut asukkaita ja toteuttanut toimenpiteitä, jotka ovat parantaneet muun muassa 
Rantatien suojateiden esteettömyyttä. Olemme kiitollisia siitä, että yksikkö ottaa 
esteettömyyden huomioon sekä katujen suunnittelussa että kunnossapidossa koko Paraisten 
kaupungin alueella. 

 
§ 33 Vanhusneuvoston kanssa pidettävän yhteisen kokouksen suunnittelu 

Neuvosto vastaa tänä vuonna vuosittain järjestettävän vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston 
yhteisen kokouksen suunnittelusta. Kokouksen päivämääräksi vahvistettiin torstai 5.12. Sihteeri 
ottaa yhteyttä hyvinvointipäällikköön ja kysyy häneltä ehdotuksia siitä, kuka Varhasta voitaisiin 
kutsua kokoukseen. Myös esteettömyystekopalkinto jaetaan kyseisessä kokouksessa. Sihteeri 
kutsuu kokoukseen Paraisten Kuulutusten toimittajan. 
 

§ 34 Yhdistysten terveiset 
Steg för Steg -yhdistys järjesti alueellisen koordinaattorinsa Frank Lundgrenin johdolla 
kokouksen, jossa käytiin läpi aiemmin tapahtunutta ja suunnitteilla olevaa ohjelmaa. 
Yhdistys kutsuu työllisyyspalveluiden projektipäällikön Peter Lindroosin seuraavaan 
kokoukseensa, jossa keskustellaan vammaisten työmahdollisuuksista. Steg för Stegin 
suurkokoontuminen järjestetään 26.–27.10. ja 13.11. pidetään FDUV:n 70-vuotisjuhla. 
 
Turun Seudun AVH-yhdistys juhlistaa maanantaina 50-vuotista taivaltaan piknikristeilyn 
merkeissä. 
 
Diabetesyhdistyksen diabeteskuukauden suunnittelu on täydessä käynnissä. Syyskokous 
pidetään marraskuun lopussa. 
 

§ 35 Esteettömyysasiat 
Kokous alkoi esteettömyyskävelyllä S-marketilta hotellille kaupungin kunnossapitoinsinöörin 

Stefan Illmanin kanssa. Neuvosto totesi, että viime vuosina on tehty paljon parannuksia. Vain 

Axon ja Keloveen luona ja Osuuspankista entiselle keilahallille siirryttäessä oli vielä jäljellä 

korkeat jalkakäytävän reunat. Kunnossapitoinsinööri ilmoitti, että kaupunki ottaa 

esteettömyyden koko ajan huomioon erilaisten tie- tai katutöiden suunnittelussa.  

Jalkakäytävien reunojen lisäksi havaitut ongelmat: Jos ylittää Pireuksen kohdalta suojatien 

hotellin suuntaan, käytettävissä on vain kapea jalkakäytäväkoroke, muuten on kuljettava 

pysäköintialueen halki. Jalkakäytäväkoroke on melko kapea lastenvaunuille ja rollaattoreille, 

koska osa pysäköidyistä autoista on peruutettu pysäköintiruutuihin ja osa näiden autojen 

vetokoukuista työntyy jalkakäytäväkorokkeen puolelle. 

Todettiin myös, että luiska Humanan edustalla on liian kapea pyörätuoleille.  

Kunnossapitoinsinööri ilmoitti myös, että Keskuspuiston hiekka tullaan vaihtamaan ja että 

Marjatansillan päihin lisätään hiekkatäytettä. 

§ 36 Muut asiat 
Christian Andersson osallistui 5.9. Varsinais-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvoston 
kokoukseen. Kokouksessa herätti runsaasti keskustelua lähinnä kuljetuspalvelu-uudistus. 
Omataksioikeuden saamiseksi takaisin tehdään työtä.  



  

§ 37 Seuraava kokous  
Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 5.12. yhdessä vanhusneuvoston kanssa. 

 

 

Parainen 3.10.2024 

 

_______________________   _________________________ 

 Nina Bäckström     Åsa Knuts 
puheenjohtaja     sihteeri 

  
  


